
 

 

 

 

                     Z Á P I S 
 

z 5. jednání Komise školství, vzdělávání a demografie konané dne 18.5.2011 
  

 

Dne 18.5.2011 se uskutečnilo jednání Komise školství, vzdělávání a demografie zřízené Radou města 

Karlovy Vary. 

 

Místo jednání: zasedací místnost v 5. patře Magistrátu města Karlovy Vary, Moskevská 21,    

361 20 

Doba jednání: jednání bylo zahájeno v 15:00 hodin a skončeno v 17:00 hodin 

Přítomni: Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Jan Poula, Mgr. Jana Petříková, Věra 

Bartůňková, Mgr. Vladimír Hůrka 

Omluveni: JUDr. Radan Večerka 

Neomluveni:  / 

Hosté: Ing. Bc. František Škaryd, JUDr. Ronald Němec, Ing. Arch. Ilja Richtr 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání 

2. Schválení zápisu č. 4/2011 

3. Projekt Centrum zdraví a bezpečí 

4. Vize veřejné vysoké školy v Karlových Varech 

5. Plnění úkolů z minulého jednání komise 

6. Stanovisko odboru majetku k plánu oprav a investic do škol 

7. Ukazatelé demografického vývoje – rozbor a specifika 

8. Různé, diskuze 

9. Návrh usnesení 

10. Závěr 

Jednání zahájila předsedkyně komise Mgr. Hana Janischová.  

1. Schválení programu 

Navržený program byl všemi přítomnými členy komise schválen.  

2. Schválení zápisu č. 4/2011 

Zápis č. 4/2011 z jednání Komise ŠVD dne 27.4.2011 byl všemi přítomnými členy schválen. 



3. Projekt Centrum zdraví a bezpečí 

 

K tématu vystoupil Ing. Arch. Ilja Richtr, nastínil filosofii a účel tohoto projektu, zodpověděl dotazy 

členů komise. V rámci diskuse se hovořilo o umístění, o financování projektu, o předpokládaných 

provozních nákladech, o provozovateli. Využitelnost projektu ze strany škol se zřejmě nebude 

shodovat se záměrem autorů. Komise doporučuje začít s realizací dopravního hřiště. Projektu bude 

věnována pozornost ještě při dalším jednání komise.  

4. Vize veřejné vysoké školy v Karlových Varech 

 

JUDr. Ronald Němec představil záměr vybudovat veřejnou vysokou školu v Karlových Varech. 

V současné době je Karlovarský kraj jediným krajem v České republice, který nemá veřejnou vysokou 

školu. Dne 24.5.2011 od 17:00 hodin proběhne v Krajské knihovně diskuse s tématem vysoké školy 

v Karlových Varech.  

5. Plnění úkolů z minulého jednání komise 

Ředitelé škol byli prostřednictvím elektronické pošty informováni, aby své požadavky na investice pro 

rok 2012 předávali jak odboru investic, tak odboru školství a tělovýchovy. Mgr. Vladimír Hůrka a 

Mgr. Jana Petříková projednali na Krajském úřadu Karlovarského kraje možnosti financování 

zájmových kroužků na základních školách. Mgr. Hana Janischová a Mgr. Jan Poula seznámili 

náměstka Mgr. Jiřího Klsáka se závěry, náměty a požadavky, které vzešly z jednání Komise ŠVD.  

Financování kroužků na základních školách 

Současný trend MŠMT je financovat hlavní činnost škol (vzdělávání, pedagogické pracovníky), 

vzrůstá snaha financování dalších aktivit (např. kroužky, nepedagogické pracovníky) přesouvat na 

zřizovatele, případně rodiče. Ve věci financování kroužků vystoupila Mgr. Jana Petříková a Mgr. 

Vladimír Hůrka, byly předneseny možné varianty řešení: 

 Zřízení odloučených pracovišť DDM na jednotlivých školách (problémem zůstává omezený 

objem finančních prostředků) 

 Fungování na tržním principu (vedoucí na živnostenský list, náklady na vrub rodičů) 

 Příspěvek zřizovatele spojený s úpravou zřizovací listiny školy 

K problému financování zájmového vzdělávání na základních školách bude domluvena schůzka 

zástupců komise s vedením města. 

6. Stanovisko odboru majetku k plánu oprav a investic do škol 

 

OMM se zabýval materiálem, který sumarizuje požadavky v oblasti oprav, investic a dovybavení škol. 

OMM ve spolupráci s OŠT porovnal jednotlivé návrhy proti schválenému rozpočtu na rok 2011 a 

shledal, že některé uvedené položky budou realizovány již v letošním roce prostřednictvím OMM a OI 

(celkový objem cca 42 milionů Kč). Rada města uložila OMM do návrhu rozpočtu na rok 2012 

připravit ve smyslu zpracovaných požadavků aktualizované potřeby základních a mateřských škol. 

 

 



7. Ukazatelé demografického vývoje – rozbor a specifika 

Komise ŠVD se seznámila s materiálem zachycujícím demografický vývoj v Karlových Varech, 

diskutovala nad jednotlivými etapami života obyvatel. 

8. Různé, diskuze 

Paní Bartůňková nastínila problémy, se kterými se potýkají  nízkoprahová zařízení v Karlových 

Varech, zejména s nedostatkem vhodných prostor pro svoji činnost.    

K tématu přípravných tříd na základních školách vystoupil Mgr. Vladimír Hůrka. Navrhl iniciovat 

jednání s Krajským úřadem Karlovarského kraje a Pedagogicko-psychologickou poradnou.  

9. Návrh usnesení 

Komise ŠVD doporučuje Radě města uložit úkol odboru majetku města, aby technik OMM postupně 

navštívil jednotlivá školská zařízení a provedl analýzu požadavků jednotlivých ředitelů škol 

(porovnání potřeb se skutečným stavem). 

Hlasování: pro:  Mgr. Hana Janischová, Zdeněk Slába, Mgr. Vladimír Hůrka,  

    Mgr. Jana Petříková, Věra Bartůňková, Mgr. Jan Poula   

  proti:    nikdo  

  zdržel se:  nikdo  

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

Termín příští komise bude 8.6.2011 od 15:00 hod v budově Magistrátu města Karlovy Vary, 

zasedací místnost 5. patro. 

 

Dne: 23.5.2011 

Zapsala: Bc. Jana Balintová, tajemnice komise        ____________________ 

 

                        

                        

 

              ____________________ 

        Mgr. Hana Janischová   

         předsedkyně komise 

  


